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Referat fra menighedsrådsmøde  
Onsdag den 17. april 2024 kl. 19.00 i Store Krypt  

 
 

Tilstede: Menighedsrådsmedlemmer: Martin Vendel Nielsen (MVN), Uni Isenstein 

(UNI), Birgitte Lykke Lentz-Nielsen (BLN), Jytte Holm Gyldenvang (JHG), Henriette 
Oest Lensbøl (HOL), Marianne Rich Henriksen (MH), Søren Ødum Nielsen (SØN), Inge 

Nelson (INP), og Henrik Broager Holmgaard (HBH), Ann Østergaard (AØ), Lisbeth 
Vestergaard Grove (LVG), Eva Sandberg Arentoft (ESA) 
 

Medarbejderrepræsentant: Anders Winther Ravn (AWR) 
Kirkeværge: Jørgen Aastrup (JAA) 

Kirke- og kommunikationsmedarbejder: Marlene Kejser (MK) 
 
Afbud: Elisabeth Siemen (ES), Hans Ravnkjær Larsen (HRL), Kristian Tvilling (KT), og 

Jesper Hauton (JH) 
  

1. Gennemgang af Store Krypt projektet  
• Projektet blev gennemgået af Martin Anderson, Fogh & Følner. 

 

 
2. Godkendelse af dagsorden  

• Dagsordenen blev godkendt.  
 
 

3. Godkendelse af referat af menighedsrådsmøde den 21.3.2024  
• Referatet blev godkendt.  

 
  

4. Kirkeværgen og kirkeudvalg 

• Store Krypt: UNI opsummerer af projektfremlæggelsen, at der ikke er 
nogen protester i forhold til det videre projekt. Budgettet fra Fogh & Følner 

er kr. 5 mio. JAA, HBH og KT kører videre med arbejdet. MK minder om, at 
der i en tidligere projektgruppe har været kontakt til en indretningsarkitekt, 

der har udarbejdet materiale med forslag til farvevalg, belysning, møbler, 
planter, lysgård m.m. Det kan bruges i det videre arbejde fremad. 
UNI tjekker den fulde økonomi i forhold til midler, der skal søges i forbindelse 

med budget 2025.  
• Kirsebærbakken: JAA oplyste, at der er konstateret asbest ved en 

ekspansionsbeholder på loft. Den skal forsegles og fjernes. JAA undersøger 
muligheder for løsning hurtigst muligt. I forhold til det videre projekt, der 
skal gøre huset klar til en ny præst, så kontakter JAA arkitekt/entreprenør til 

mulig videreførelse. Der prioriteres i første omgang det indvendige, såfremt 
der ikke er midler til hele den af Fogh & Følner foreslåede renovering. 

• Nyt køkken: Køkkenet er færdigt og taget i brug. Det tidligere omtalte rør 
er ikke fjernet – AWR vurderer, at det godt kan vente. Der burde ikke 
komme flere udgifter i forbindelse med køkkenombygningen. AWR tjekker 

op. 
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• Bygningssyn: JAA har prioriteret Kirsebærbakken, og sag med asbest. 

Tværvej og kirken følger. 
• Fjernvarme: Der er aftalt møde med Vestforbrændingen 24/4-24 om at 

kigge på kirken. Forventeligt kan kirken kobles på i 2026, når der indlægges 
fjernvarme på Engbakken. Der kommer efterfølgende tilbud fra 

Vestforbrændingen. Der vil være behov for omlægning af 
varmtvandsforsyningen i den forbindelse. Det er planlagt til udførelse 
sammen med kryptarbejdet, så det er klar. 

• Energitjek: Udføres i kirken 18/4-24. Tværvej og Kirsebærbakken senere. 
• Øvrige opgaver: HOL har været til gudstjeneste i Maribo Domkirke, hvor de 

har nogle særlige alterlys. Det er lys med palmekerneolie, der isættes i lyset 
i en ampul. Olien er dyrket under ordnede forhold på et område, som 
tidligere har været gummiplantage. Det besluttes at HOL skal indkøbe to 

alterlys + ampuller, så det kan prøves af.  
 

 
5. Budget 2025:  

Der er endnu ikke kommet udmelding om løn- og prisindex. Der sker en 

lønregulering pr. 1/4. 
Budgetønsker blev drøftet. 

Målsætning for budget 2025 vedtaget. 
 
AØ nævnte evt. oppudsning af gelændere til koret. Endvidere er nogle plader til 

salmetavlen slidte. AWR ser på det. 
 

Forslag om nøgleboks blev drøftet. Indtil videre afvises forslaget, idet der kan 
lånes en nøgle hos kirketjeneren, ligesom menighedsrådsmedlemmer kan få 
egen nøgle. 

 
6. Menighedsrådsvalg 2024 

• Orienteringsmøde den 14. maj kl. 19 – kom gerne så mange som muligt. 
Der er behov for rekruttering af en del nye kandidater til valgforsamlingen til 
september. Orienteringsmødet annonceret i DGO og annonceres i Virum-

Sorgenfri Avis, kirkens hjemmeside og Facebook. Kom gerne med gode ideer til 
annoncering og synliggørelse. Der laves flyers til indstik i salmebøger og MK 

kigger på muligheder for brug af sandwichskilt. 
Der skal bruges en dirigent på dagen. HOL melder sig. 

 
7. Forslag fra menigheden 

Menighedsrådet har modtaget to forslag til aktivitet i kirken: 

• Lystænding: En borger har henvendt sig med ønske om at kunne tænde et 
lys ved besøg i kirkens åbningstid. MR drøftede spørgsmålet og besluttede, 

at ønsket ikke imødekommes. Dette begrundes dels i spørgsmålet om 
sikkerhed ved levende lys i kirken, når der ikke er personale tilstede, dels i 
tidligere beslutning om at minimere brugen af levende lys i kirken af 

brandhensyn og udledning af partikler. UNI svarer borgeren. 
• Eftermiddagsandagt: Der er modtaget ønske om gudstjeneste eller andagt 

til en stillestund i kirken én gang om ugen. MR drøftede forslaget. 
Aftenandagter vil kræve en del ressourcer fra både præst, kirketjener, 
organist og kirkesanger. Konsekvensen vil være nedprioritering/afskaffelse 

af andre aktiviteter i kirken. SØN pointerer, at der selvfølgelig skal lyttes til 
forslag fra menigheden, men der mangler evidens for, at det virkelig er et 
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generelt ønske, så lige pt. prioriterer vi de mange andre aktiviteter, kirken 

har. UNI formulerer svar til borger. 
 

8. Meddelelser mv. 
• Ny flagstang på 12 m er bestilt. Kr. 12.173. 

• Elisabeth går på pension pr. 30/11-24. Der skal tages hul på den videre 
proces. 

• Der er møde med biskoppen for præster, personale og to fra 

menighedsrådet i næste uge kl. 16 – 18. ESA melder afbud, UNI deltager 
i stedet sammen med AØ. 

• Marlene har meddelt, at deadline til næste kirkeblad allerede er 3. juni! 
 

9. Liv i kirken, herunder 

• Nyt fra præster: Der er taget hul på konfirmationer, så der er travlt. Der er 
også gang i dåb.  

• Daglig leder: UNI fortæller, at der er kommet 32 ansøgninger til job som ny 
kirketjener. Det er positivt. Udvalget har fundet frem til de kandidater, der skal 
kaldes til samtale og samtalerne gennemføres mandag den 22/4. 

• Medarbejderrepræsentant: AWR får en virksomhedspraktikant et par gange 
ugentligt. De endelige papirer er ved at falde på plads.  

• HOL fortæller om en fantastisk Skærtorsdagsandagt i Store Krypt. Der var 60 
personer, alle tre præster deltog, der var usyret brød til altergangen, der også 
foregik i krypten.  

• JHG har været til gospelkoncert og syntes det var en stor oplevelse og en dejlig 
aften. Godt besøgt.  

• Der blev spurgt ind til babysalmesang. Kordegn gav en kort beskrivelse af de to 
hold, der er meget velbesøgte og er en succes. Det samme gælder for 
Musikalsk Legestue. 

• Skal der gøres noget ved haven på Kirsebærbakken? AWR slår græsset og 
klipper hækken. Så er der pænt og ny præst kan være med til at sætte sit præg 

på haven. 
 

 

10. Tilbagemelding fra nedsatte udvalg  
Intet nyt. 

 
11. Fokusområder Budget 2024 

Udsat. 
 

12. Eventuelt 

• En borger har været forbi med et fragment af en altertavle, han har arvet. Han 
har haft den forbi Bruun-Rasmussen, som vurderer den til at være kypriotisk. 

Han vil ikke selv beholde den og har foræret den til kirken, hvis vi vil have den? 
Der tages en beslutning på næste møde. 

 

 
Mødet slut kl. 21:40 

Ref.: Tina Nørager Dahlstrøm 
Næste ordinære menighedsrådsmøde: Tirsdag den 28. maj kl. 19.  
Planlagte møder i øvrigt: Orienteringsmøde 14.5., 28.8., valgforsamling 17.9., møde 

med nyt MR 2.10., 10.10., 12.11., 27.11. 
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